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Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti, Árja og Sámeálbmot Bellodat/Samefolkets Parti 
 

Partene er enige om følgende punkter: 
 
1. Forplikter seg til å samarbeide om økonomiske saker (økonomiplan, budsjett, osv). 

 
2. Tanaungdommen skal ha det beste mulige utgangspunkt for videre utdanning, når de er ferdig med 10 

års grunnskole i Tana. Vi ønsker en tverrpolitisk satsing sammen med lærere, elever og hjem med om 
innhold og kvalitet i skolen. Det skal også foretas en vurdering av om det skal være felles ungdomstrinn 
i kommunen. Jobbe for at utmarksskoleprosjektene i Tana videreføres. 

 
3. Det skal bygges et nøkternt og økonomisk realiserbart basseng i nærheten av flerbrukshallen. 

 
4. Kommunen vil legge til rette for at flest mulig desentraliserte og fleksible utdanninger legges til Tana. 

Ansatte både i kommunen og i bedrifter må få mulighet til kompetanseheving, videre og 
etterutdanninger. Det må på plass kompetanse og rekrutteringsplaner både innen pleie og 
omsorgssektoren, og skole- og barnehagesektoren. Vi ønsker en aktiv rekruttering av ungdom til samisk 
lærerutdanning ved blant annet å benytte stipendordninger. Vi vil utfordre Samisk høyskole til å få på 
plass en desentralisert lærerutdanning til Tana.  
 

5. Tana kommunes og kommunesenterets geografiske plassering i øst gir muligheter og fortrinn. Det må 
legges til rette for at næringsliv, bedrifter og det offentlige kan utnytte dette fortrinnet.  
 

6. Kommunen skal ha en offensiv og framtidsrettet boligpolitikk som sikrer at innbyggerne skal kunne 
bygge og bo i hele kommunen. Det er viktig at det til enhver tid finnes nok boliger og leiligheter, samt 
tomter både i sentrumsområdet og ute i bygdene. 
 

7. Deanu gielda - Tana kommune er en flerspråklig og flerkulturell kommune. Norsk og samisk språk er 
likeverdige språk i kommunen. Som en av de sentrale kommunene i forvaltningsområdet for samisk 
språk, skal den politiske virksomheten i kommunen synliggjøre det ansvaret kommunen har for 
utviklingen av samisk språk og kultur. Det skal være tett dialog med Sametinget om bruken av 
språkmidlene. 
 
Det er et mål at andelen samiskspråklige i kommunen øker. Det skal være tilbud til alle barn i 
kommunen om opplæring i samisk språk og kultur. Vi ønsker å få satt i gang et pilotprosjekt i 
grunnskolen for å styrke samiskopplæringen for de som ikke er reelt to-språklige. Støttesatsen for 
barnehager skal være lik for kommunale og private samiske barnehager. 
 

8. Bevare og styrke ungdomsklubbtilbudet og kulturskoletilbudet (bl.a det samiske barneteateret). 
Samarbeide med og støtte idretten i Tana.  

 
9. Det viktige arbeidet med stedsnavn og veinavn skal fortsette og det flerkulturelle Tana skal gjenspeiles i 

det arbeidet. Når navn er vedtatt så skal skilting gjennomføres av rette myndigheter så snart som 
mulig. 

 
10. Kommunens selvstyrerett over motorferdsel i egen kommune må styrkes. De fastboende som driver 

med utmarkshøsting, skal kunne benytte motorkjøretøy til anerkjente nytteformål etter tradisjonelle 
ferdselsårer. Vi ønsker at motorisert ferdsel i utmark foregår i kontrollerte former. Gammetradisjonene 



med oppføring og bruk som finnes i Tana, må videreføres og styrkes. Hovedutvalget som har ansvar for 
utmark får i oppdrag å revidere aktuelle retningslinjer og planer. 

 
11. Gå i ny dialog med FeFo for å få til en forbedret forvaltning av fjellvann på grunnlag av "føre-var" -

prinsippet. Dette vil innebære at fiske for tilreisende åpnes kun i bestemte fjellvann som kan 
dokumenteres som bærekraftig, i stedet for at de kan fiske i samtlige fjellvann. 

 
12. Trygge bosetningen i kyst- og fjordstrøkene der den sjøsamiske kulturen er gjennom å sikre rettigheter 

til fjord- og havressurser. Støtte Kystfiskeutvalgets forslag om å sikre lovvern for fjordfiskernes 
rettigheter. Støtte sjølaksefiskernes i sine krav om rettigheter til sjølaksefisket.  
 

13. Tanaelva er en av de siste elvene i Norge hvor man praktiserer næringsfiske og matauk for både 
lokalbefolkningen og tilreisende. En elv hvor alle har mulighet til å fiske laks uavhengig av inntekt. Det 
må sikres at lokalbefolkningen har tilgang til elva ved begrensede ressurser.  
 
Tanavassdragets fiskeforvaltning (TF) må snarest mulig starte arbeidet med å lage en strategiplan for 
lokalforvaltningen, hvor det kjøres en åpen og inkluderende prosess. Realisering av Norsk Laksesenter i 
Tana er viktig, det må skje gjennom et samarbeide med TF. 
 

14. Være aktive i næringspolitikken. Sørge for at industriområdet ved Tana bru kan tas i bruk snarest mulig. 
Det må tilrettelegges for næringsvirksomhet i bygdene, gjerne kombinasjonsnæring med 
primærnæringer og utmarksutøvelse.  Styrke og videreføre primærnæringsfondet. Opprettholde et 
sterkt jordvern og sørge for at bønder har areal nærmest mulig gården.  Jobbe for å få nok 
lærlingeplasser og kompetansearbeidsplasser til kommunen. Vårt arktiske landbruk er av stor 
betydning for kommunen. Vi vil jobbe for å sikre et variert landbruk hvor det skal være plass til både 
små og store og hvor det å sikre melkeproduksjonen er grunnfjellet i næringen. Reindrifta har også en 
viktig plass i Tanasamfunnet både kulturelt og for å sikre de viktige arbeidsplassene som skapes som 
følge av næringen. Det skal være god dialog med næringen i arealspørsmål. 
 

15. Utbedring og asfaltering av kommunale veier skal fortsette. Nedkjøringene til isveiene må utbedres slik 
at ferdselsperioden blir lengre. Nedkjøringene i Polmak må vurderes flyttet. 
Det skal jobbes for flere gang- og sykkelvei i kommunen hvor Tanabru – Skiippagurra har førsteprioritet 
 

16. Det skal jobbes for å sikre fiber- og mobildekning til alle i kommunen. 
 

17. Konsekvensene for natur, miljø og dyreliv må utredes grundig, før man går i gang med mudring av 
farleden inn til Leirpollen. Kommunen skal ha god dialog med NVE for å sikre nødvendig 
elveforebygging. Fullføre arbeidet med å få kommunen Miljøfyrtårnsertifisert. Jobbe for mer 
kildesortering av avfall og vil vurdere å innføre tvungen hytterenovasjon. Jobbe for bedre merking av 
snøskuterløyper, barmarkstraséer, turstier og skiløyper.  
 

18. Nok omsorgsplasser til de mest demente og andre sterkt pleietrengende 
Sikre at vi har tilstrekkelig med helsesøsterstillinger. Kommunen vil videreføre Samhandlingsreformen 
og folkehelsearbeidet hvor man ser på forebyggende helsearbeid i et bredt samfunnsperspektiv. Det er 
behov for å videreføre støtte til lokale tilbud om forebyggende helsetjenester, bl.a. Frisklivssentralen.  
 
 
Forøvrig er partene enige om å ha felles drøftinger før viktige beslutninger tas. 
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